
Förändra Överskott/Markägarersättning 
 

Styrelsen föreslår stämman att fatta beslut om att förändra stadgarna så att sista stycket i paragraf 6 

stryks: ”Avgifter avseende fällt villebråd skall enligt jaktstämmas beslut utdelas till 

fastighetsägarna i proportion till deras arealinnehav inom viltvårdsområdet.” Detta stycke avser 

den så kallade markägarersättningen. 

Styrelsen motiverar förslaget till stadgeändringen enligt följande: 

• Markägarersättningen innebär idag administration och direkta kostnader som i proportion till 

ersättningens storlek inte anses motiverad. 

• Nuvarande utformning och finansiering av markägarersättningen innebär att jägaren, oavsett 

om denne är markägare eller arrendator, betalar in en fallavgift till VVO som sedan 

återbetalas/utbetalas i form av markägarersättning. Detta ”pengaflöde” kan, om förslaget får 

bifall, markägaren själv styra över och ta ut i samband med arrende från arrendatorn. Det blir 

med andra ord ingen ekonomisk skillnad för markägaren. 

• Om förslaget får bifall så innebär det en flexibilitet för VVO att finansiera verksamheten, 

antingen med fallavgifter eller jaktkort eller en kombination av dessa.  

Styrelsen anser att genom att avskaffa markägarersättningen i nuvarande form så kan resurser 

användas mer effektivt och kostnaden att jaga kan också justeras mellan lag så att kostnaden 

bättre harmoniserar med älgtillgång och blir mer rättvis både sett till kg kött men också sett till 

den jaktliga upplevelsen som anses vara högre på marker som bär mer vilt. 

Hur genomföra förändrad markägarersättning: 

• Stadgeändring av: 6§ AVGIFTER 

Jaktstämma fastställer avgifter för jakträttsbevis och jaktgäst bevis. Avgiften får inte bestämmas till 

olika belopp för jakträttsbevis av samma slag. För särskilda jakträttsbevis får dock avgifterna 

fastställas till olika belopp allt efter den jaktutövningsrätt som beviset medger. Avgifternas storlek 

skall anpassas till och utnyttjas för föreningens verksamhet. Jaktstämma kan även besluta om 

särskilda avgifter för fällt villebråd. Avgifter avseende fällt villebråd skall enligt jaktstämmas beslut 

utdelas till fastighetsägarna i proportion till deras arealinnehav inom viltvårdsområdet. 

• Beslut på två eftervarandra följande jaktstämmor. Styrelsen föreslår till stämman att rösta 

för stadgeändringen på ordinarie jaktstämma i april 2022 samt att därefter rösta för 

ändringen på extra jaktstämma i september 2022. 

• Därefter krävs godkännande av stadgeändringen från Länsstyrelsen 

• Styrelsens målsättning är att ändringen ska ha vunnit laga kraft inför jaktåret 2023/2024 


